
PROTOK6L NTXXIIV21
z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 30.06.2021r. w Miejsko- Gminnym

O6rodku Kultury w Sura2u.

Ad.1.
Obrady otworzyla i przewodnicryla przewodniczqcaRady Miejskiej w SuraZu
Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocnoS6 obrad. W sesji

uczestniczyli Radni, BurmistrzSuraila, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, sohysi
orazzaptoszeni goScie (listy obecnoSci stanowiq zalqcznik do protokolu).

Ad.2.

Pani Przewodniczqca przedstawila proponowany porz4dek obrad:
l. Otwarcie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
2. Przyjgcie porzqdku obrad.
3. Debata nad raportem o stanie gminy.
4. Projekt uchwaty w sprawie udzielenia Burmistrzowi Surir2a wotum

zaufania.
5. Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

wrazze sprawozdaniem z wykonania bud2etu Gminy SuraZ222020r.
6. Projekt uchwaly w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Suraja

2a2020r.
7. Projekt uchwaly w sprawie zrnian w bud2ecie gminy na 2021r.
8. Projekt uchwaly w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac

konserwatorskich.
9. Projekt uchwaly w sprawie sprzeduiry nieruchomo6ci zabudowanej

poloZonej na terenie wsi Zawyki.
lO.Projekt uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na zawarcie kolejnej umowy

z dotychczasowym dzierzawcq, kt6rej przedmiotem jest ta sama

nieruchomoSi.
I l.Projekt uchwaty w sprawie zmiany uchwaty NrXXll22l2l Rady Miejskiej

w Sura2u z dnia 27 stycznia 2021r. w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie zadania pod
naztrq ,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowa drogi
powiatowej Nr 1505 na odcinku Rynki-Sredzifskie (Gm. Suraz)"

I 2.Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na ustanowienie sluZebnoSci
przesylu na nieruchomo6ci stanowiqcej wlasno66 gminy Suraz.

l3.Projekt uchwaty w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej
o charakterze socjalnym dla uczni6w zamieszkalych na terenie Gminy
Sura2.
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l4.Projekt uchwaty w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa

rolnego.
15. Projekt uchwaty w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na

lata202l-2023.
l6.Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.
lT.Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.
l8.Przyjgcie protokolu obrad z XXII sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

lg.Informacja Burmistrza z podjgtych dzialaf. migdzy sesjami.
20.Zapytmia i wolne wnioski.
2l.Sprawy r6me.
22.Zakoficzenie obrad )O(lI sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Zaproponowanorozszerzenieporzqdku sesji o dwa dodatkowe punkty, tj.: Projekt
uchwaty w sprawie przyjgcia projektu regulaminu dostarczania wody
i odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy SuraZ w celu przekazania go do
zaopiniowania organowi regulacyjnemu oraz punkt dotycz4cy stanowiska Rady
Miejskiej w SuraZu w sprawie zabezpieczenia Srodk6w finansowych w bud2ecie
gminy na2022r.
Radni Rady Miejskiej w Sura2u porz4dek obrad z dodatkowymi punktami przyjgli
14 glosami za, I osoba sig wstrzymalaprzy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cmik do protokolu.

Porzqdek obrad po zmianach byl nastgpuj4cy:

1. Otwarcie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w SuraZu.
2. Przyjgcie porz4dku obrad.
3. Debata nad raportem o stanie gminy.
4. Projekt uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi SuraZa wotum

zaufania.
5. Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz

ze sprawozdaniem z wykonania bud2etu Gminy Sura? 2a2020r.
6. Projekt uchwaty w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Suraia

2a2020r.
7. Projekt uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2021r.
8. Projekt uchwaly w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac

konserwatorskich.
9. Projekt uchwaly w sprawie sprzedtiry nieruchomo6ci zabudowanej

polo2onej na terenie wsi Zawyki.
l0.Projekt uchwaty w sprawie wyra'2enia gody nazawarcie kolejnej umowy

z dotychczasowym dzierlawc1, kt6rej przedmiotem jest ta sama
nieruchomo56.
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I l.Projekt uchwaly w sprawie zmiany uchwaly NrXXll22l2l Rady Miejskiej
w Sura2u z dnia 27 stycznia 2021r. w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie zadania pod
nazwq ,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowa drogi
powiatowej Nr 1505 na odcinku Rynki-Sredziriskie (Gm. Sura2)"

l2.Projekt uchwaly w sprawie wyrulenia zgody na ustanowienie stu2ebno5ci
przesytu na nieruchomoSci stanowi4cej wlasno66 gminy SuraZ.

l3.Projekt uchwaty w sprawie przyjgcia projektu regulaminu dostarczania

wody i odprow adzania 6ciek6w na terenie Gminy Sura2 w celu przekazania

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.
l4.Projekt uchwaly w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej

o charakterze socjalnym dla ucmi6w zamieszkatych na terenie Gminy

Sura2.
l5.Projekt uchwaty w sprawie wzoru wniosku o przymanie dodatku

mieszkaniowe go oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa

rolnego.
l6.Projekt uchwaty w sprawie Gminnego Programu wspierania Rodziny na

lata202l-2023.
lT.Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.

I 8.Projekt uchwaty w sprawie rozpatrzenia petycji.

lg.Stanowisko Rady Miejskiej w Sura2u w sprawie zabezpieczenia Srodk6w

finansowych w budZecie gminy na2022r.
Z}.Przyjgcie protokolu obrad z XXII sesji Rady Miejskiej w SuraZu'

2l.Informacja Burmistrza z podjgtych dzialaf. migdzy sesjami'

22.Zapytania i wolne wnioski.
23.Sprawy r62ne.
24.Zakohczenie obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w SuraZu'

Ad.3.
Rozpoczgto debatg nad raportem o stanie gminy Sura'2.

Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2 w debacie mog4 bra6 czyffiy udzial radni,

natomiast pozostale osoby chgtne do zabrania glosu powinny zlo2yd wniosek

podpisany przez min 26 os6b popierajqcych konkretnq osobq do udzialu

w debacil nad raportem o stanie gminy Sura2 za 2020r' Wniosek powinien by6

zlokony na dzieri przed molanrl sesjq do Przewodniczqcego Rady Miejskiej

w Su#u i takie wniosk-r zlofili: sohysi miejscowo5ci Zawyk - Pani Anna

wilenta oraz Rynek - Pan Pawel Litwiriczuk. w zwi4zku z czym, w/w sohysi

mog4 brai czynny udzial w debacie' Stwierdzila, i2 powyilszy raport byl

szczeg6lowo omawiany na ostatnim spotkaniu obu komisji'
pan li'ibulowicz stwierdzil, iz rok 2020 byl bardzo dobrym rokiem dla Gminy

Sura2. Stwierdzil, i2 w projekcie bud2etu na rok 2020 zakladafjto zaci4gnigcie

kredytu na ok. 400 tys. zl. Jednak w roku 2020 udalo sig zrealizowa6 wszystkie

zaplanowane inwestycje bez zaciqgania kredytu. Koricz4c poprzedni rok
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z nadryikq w budZecie. Zdaniem radnego, taki rok juz sig nie powt6rzy,
aL.yczylby sobie wigcej takich bud2et6w.
Pani Wilenta zwr6cila sig z pytaniem, i2 pozyskano z innych zr6del Srodki

finansowe do bud2etu gminy w kwocie 1244959 36 zl, na co przeznaczoto
w gminie powyzsze Srodki?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 czgit, Srodk6w pozyskana zostala z Funduszu Dr6g
Samorzqdowych, a przemaczona na budowg pierwszego etapu ul. Szkolnej
i Zagumiennej. Natomiast Srodki pozyskane z Funduszu Inwestycji
Samorz4dowych przeznaczono na wklad wlasny gminy w budowg pierwszego
etapu odcinka ul. Szkolnej, Zagumiennej, orazczg{t, wkladu wlasnego na budowg
odcinka ul. Zabludowskiej. Srodki pozyskane z Odnowy Wsi zostaty przekazare
na doposa2enie Swietlic wiejskich. Pozyskano, r6wnie2 Srodki na OZE na
budynkach u2ytecznoSci publicznej. Srodki finansowe pozyskane z lJrzgdu
Marszalkowskiego przeznaczono na zakup sprzgtu stra2ackiego w OSP w Sura2u.
Na chwilg obecnq realizowane s4 dwa projekty w szkole i przedszkolu. Uzyskana
nagroda za frekwencjg gminy w wyborach, w caloSci zostala przezrtaczona na
Swietlice wiejskie. W tym miejscu Pan Burmistrz po&igkowal strazakom OSP
i soltysom zazaatgtinwanie w osiqgnigciu tak wysokiej frekwencji w wyborach.
Gmina miala du24 szansg na wygranie samochodu strazackiego za udzial
w wyborach, jednak zajgli6my drugie miejsce.
Pani Przewodnicz1ca stwierdzila, i2 z Programu Odnowy Wsi i z nagrody za
udzial frekwencji w wyborach, otrzymane Srodki mogty byt, przeznaczone
jedynie na Swietlice polo2one na terenach wiejskich.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 lqcmie na Swietlice wiejskie przekazano w 2020r.
kwotg I l0 tys. zl. ze Srodk6w zewngtrznych.
Pani Klosko zwr6cila sig z pytaniem, czy Pan Burmistrz jest dumny 2rcku2020r.,
ajezeli zrobilby Pan co5 inaczej, to co to by bylo?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 biorqc pod uwagg sytuacjg w kraju (stan
epidemiologiczny), to udalo sig gminie ztealizowat wszystkie zalo2one
w budZecie projekty. To byl dobry rok bud2etowy, gdy2 zakoicryliSmy budzet
nadwyzkq. Gmina unikngla zaci4gania kolejnego kredytu, a obecny zostal
czg6ciowo sfacony.
Pan Jaroszko mwficil sig z pytaniem, ile w ciqgu roku 2020 zlo2ono wniosk6w
o dofinansowania do Urzgdu Marszalkowskiego i ile zrealizowano?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 zrealizowano wniosek na odnawialne zr6dla energii
na budynkach u{teczno6ci publicznej, oraz dwa wnioski z Odnowy Wsi.
Wszystkie wnioski, kt6re zlo2ono do Urzgdu Marszalkowskiego otrzymaly
dofinansowanie.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, ile bylo takich wniosk6w?
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ zlohenie wniosk6w zalelalo od tego, na jakie
dzialania byl ogloszony nab6r i w jakich gmina mogla bra6 udzial, np. byl
oglaszany nab6r na rozbudowg przedszkoli do kt6rego nie prrystqpila gmina
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Sura2, gdyZ na chwilg obecnq nie ma potrzeby rozbudowy naszej plac6wki
przedszkolnej.
Pan Jaroszko stwierdzil, iZ inne gminy bardzo du2o skladajq wniosk6w
o dofinansowanie dlatego chcialby radny wiedzie| ile nasza gmina zloiryla?
Stwierdzil radny, i2 Urz4d Marszalkowski jest otwarty i prryjmuje wsrystkie
wnioski, wigc naleZy, jak najwigcej ich sklada6. Zdaniem radnego do zlolenia
wniosku gmina musi sig przyloL.yt by osi4gn4i, jak najwyzsz4 punktacjg, jak
r6wnie2 za wnioskiem wskazane s4 wizlty Pana Burmistrza.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 dodatkowo przy ka2dorazowym skladaniu wniosku
gmina musi zabezpieczyt, wklad wlasny w budZecie gminy.
Pani Dziemianiuk stwier&ila, i2 naleiry cyt. ,,ostudzi6 zachwyty nad rokiem
2020, poniewa2 nie byl to wcale cudowny rok, zmagali5my sig z pandemiq.Mo2e
pod wzglgdem finansowym nie musieli5my brad kredytu, poniewa2 dostaliSmy
dofinansowanie z zewnqtrz p6l mln. zlotych, ale tak naprawdg, to nie byl dobry
rok. Sp6jrzmy nato,2e nasza szkolanie funkcjonowala,nasz Dom Kultury nie
funkcjonowal, ubylo nam 27 mieszkaric6w naszej gminy. Ze skutkami spoleczno-
ekonomicznymi bgdziemy sig mierzy6 je szcze przez lata, nasi mieszkaricy tracili
pracg, zamykali firmy, takZe m6wienie, 2e to jest taki cudowny rok i ryczymy
sobie takich kolejnych lat, to w mojej ocenie, lekka przesada. Jednorazowo
dostali5my wsparcie finansowe i nie musieli6my bra6 tego kredytu, ale to nie byt
2aden cudowny rok i tojest moja ocena."
Pan Burmishz stwierdzil, i2 mohe to nie byl cudowny rok, ale sltuacja i stan
epidemiologiczny nie zaleilal od gminy. Nadmienil Pan Burmistrz, i2 w chwili
obecnej trwa dodatkowe ocenianie na liScie rezerwowej naszego wniosku na
odnawialne zr6dla energii dla mieszkaric6w i jest szansa, 2e wniosek otrryma
dofinansowanie. Chociaz na etapie prrygotowywania wniosku proponowalem
mieszkafcom, skladanie wniosku z mniejszym dofinansowaniem, tj.65%. Jednak
zgodnie z sugestiQ mieszkaric6w , zlohono wniosek na dofinansowanie na
poziomie 80Yo, co teL spowodowalo, 2e nasz wniosek nie przeszedl w pierwszym
rozdaniu.
Pan Woloszcryk stwierdzil, iZ zlolenie samego wniosku do Urzgdu
Marszalkowskiego cyt. ,,to nie wr6Zy dofinansowania, natomiast tlumaczenie
slowne jest to bardzo wskazane i porz4dane przezUrzqd Marszalkowski,Urzqd
Powiatowy, jest to po prostu takim dopelnieniem pewnych rzeczy. Brakuje tu
relacji Pana Burmistrza zwzgdami." Stwierdzil radny,i2 inne gminy juZprzed
rozdaniem jesiennym prowadz4 rozmowy z urzgdami.
Pan Jaroszko wnioskowal, aby juZ w tym momencie rozpocz4( przygotowywanie
wniosk6w i mie6 je gotowe do zloheniaw rozdaniu jesiennym.
Pan Woloszczyk stwierdzil, iZ w roku 2020 wi9kszo56 inwestycji zostalo
wykonane na terenie miasta SuraZ, wigc jaki jest pomysl na tereny wiejskie?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w ka2dym roku s4 r62nie wykonywane inwestycje,
raz jest wigcej inwestycji wykonyrranych na terenie miasta Sura2 w innym roku
wigcej wykonuje sig na terenach wiejskich, np. w bie24cym roku realizujemy
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inwestycje w SuraZu, tj. pierwszy etap ul. Granicznej ale jednoczesnie

realizujemy inwestycje przebudowy drogi powiatowej zawyki, Zawyki-Ferma.

Trwa i6wnieZ remont Swietlicy w Zimnochach, wigc w tym roku wigkszo66

inwestycji jest wykonywana w miejscowo6ciach wiejskich. Znacz4cy wptyw na

iloSi i miejsce wykonywania inwestycji majq Srodki finansowe pozyskane

z zewn4trz. Stwierdzil Pan Burmistrz, iz nigdy nie dzielil gminy na miasto i wsie.
planowana jest przebudowa drogi powiatowej Rynki-sredziriskie, w kt6rej gmina

r6wnie2 partycypuje w koszt achw 50oh, gdy|beztaszego wsparcia finansowego'

Powiat nie wykonywalby powy2szej inwestycji.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, i2 w ubiegtym roku ubylo w gminie 27

mieszkaric6w, co sig r6wnie2 nato,przekJada, 2e klasy s4 mniej liczne w naszej

szkole, gdy2uczni6w takZe ubywa. Zwr6cila sig radna zpytaniem,jakby Pan

Burmistrz zachgcll, zwlaszczaludzi mlodych, do pozostania w gminie Sura2, jak

i mieszkaric6w okolicznych gmin do osiedlania sig w naszej gminie? Czy maPan

Burmistrz na to pomysl?
Pan Burmistrz stwierdzil, iz gl6wnym problemem jest brak miejsc pracy na

terenie gminy, gdyby bylo wigcej zakladfw pracy, to bytyby i wigksze

mo2liwoSci dla mlodych ludzi. Ten problem dotyczy r6wnie2 innych okolicmych
gmin, ale nie gmin granicz4cychzmiastem Bialystok. Zdaniem Pana Burmistrza,

trwaj4ce i zaplanowane taprzyszloit, remonty i modernizacjg dr6g powiatowych

takich jak: Suraz -Biatystok, Suraz-tr-apy zachqcispoleczeristwo do zamieszkania

poza miastem Biatystok, na teren naszej gminy. Najlepszym rozwi4zantem dla

Gminy Suraz byloby powstanie nowych miejsc pracy. Zachgci to mlodzieZ do

pozostania iprzyniesie dodatkowe wptylvy z podatku do bud2etu.

Pan Woloszczyk stwierdzil, i2 naleiry w dalszym ci4gtt dqZyt do powstania sieci

gazowniczel na terenie gminy Suraz, co telzachgci ludzi mlodych do osiedlania.

Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 pozytywnym aspektem, kt6rego nie zawarto

w raporcie, bylo stworzenie punktu szczepieh na terenie gminy, gdyZ

w pierwszym etapie, takiego punktu mialo nie by6. Dopiero sugestia radnych

i rozmowa Pana Burmistrza z kierowrrictwem NFZ w SuraZu przycrynily sig do

powstania punktu szczepiefl.. Z tego fytulu osoby chqtne z gminy mogty sig

zaszczepit,. Przy szczepieniu osobom chqtnym gmina i OSP zabezpieczali

prryjazd do przychodni osobom, kt6re miaty utrudniony dojazd, zwlaszcza

osobom starszym. Jest to wainy aspekt, gdy? chodzi tu o bezpieczefstwo

i zdrowie naszej spolecmoSci.
Pan Danilczuk stwierdzil, i2 o stanie i kondycji gminy Swiadczy iloS't

wykonanych inwestycji w gminie, a nie wydatki na bie24ce dzialania.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, izbywaly lata w poprzedniej kadencji, 2e tych
inwestycji nie wykonywano. Obecnie ruszyl program Funduszu Dr6g

Samorzqdowych i gmina z tych funduszy korzysta, skladaj4c wnioski

o dofinansowania.
Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 drogi w gminie to rzecz istotna. Byty sytuacje

w latach wczeSniejszych, gdzie sporz4dzano projekty/ dokumentacjg na drogi,



a do realizacji nie dochodzilo, i gmina ponosila z bud2etu koszty na ich
sporz4dzenie. Realizujemy inwestycje na miarg mo2liwoSci bud2etu gminy.
Potrzeb jednak w gminie z regu[y jest wigcej, ni? nasze mozliwo6ci finansowe,
ale to nie oznacza, 2e tych inwestycji na chwilg obecna nie wykonujemy. To co
zaplanowano w budZecie na dany rok, to z reguly realizuj emy . Zdaniem radnej,
ubiegly rok, byl rokiem trudnym, gdyZ lqczyl sig z dramatami wielu naszych
mieszkaric6w z powodu Smierci najbli2szych, z powodu utraty pracy, z powodu
ograriczeh w handlu, czy teZ w gastronomii. Z perspektywy ekonomicznej dla
gminy jednak, jest rokiem pozltywnym. Uwagg radna ma jedynie do
funkcjonowania szkoty, gdyZ ze wzglgdu na zdalne nauczanie, oszczgdno5ci
w szkole mogly by6 zracznie wigksze. Tak, jak i w Domu Kultury, chociaz tu -
poczyniono, za tzyskane oszczgdnoSci, zakupy do doposaZenia kuchni i sali.
Reasumuj4c, radna stwierdzila,i2 gminawyszla w miarg obronn4 rgk4 z sytuacji
epidemiologicznej, jak bgdzie jednak w przyszloSci - nikt nie wie, oby nas nie
dosiggla Zadna czsxrxta fala.
Pan Woloszcryk zwr6cil sig z pytaniem, jak wygl4da sprawa konfliktowych dr6g
gminnych/polnych w Surazu?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na jednej z tych dr6g drzewa zostaly wycigte
i nawieziono material na drogg, na chwilg obecnQ ta droga jest przejezdna.
W sprawie drugiej drogi wltyczono granice drogi, jednak osoba prywatna nie
zgadza sig z wytyczonymi granicami, sprawa jest w toku.
Pani Przewodnicz4cazamkn$a debatg nad raportem o stanie gminy.

Ad.4.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie udzielenia Burmistrzowi
SuraZa wotum zaufania.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: l1 os6b za, 2 osoby przeciw, 2 osoby sig wstrrymaty,przy 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cznlk do protokolu.

Ad.5.
Zapozrrano radnych z projektem uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budZetu Gminy Stra-Z za

2020r.
Pani Skarbnik zapozrtala radnych z poryfr.wnq opiniq Regionalnej Izby
Obrachunkowej dotyczqcq sprawozdania z wykonania budzetu Gminy SuruZ za

2020r.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 12 os6b za,1 osoba przeciw, 2 osoby sig wstrrymaly, przy 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal1cznik do protokolu.
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Ad.6.
Zapoz,l;erno radnych z projektem uchwaty w sprawie u&ielenia absolutorium
Burmistrzowi Suru2a za 2020r.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 12 os6b za, I osoba przeciw, 2 osoby sig wstrzymaty,przy 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcznik do protokolu.
Pan Burmistrz podzigkowal radnym za udzielone absolutorium.

Ad.7.
Zapomano radnych z projektem uchwaly w sprawie zmian w budZecie gminy na

202b.
Pani Skarbnik zaproponowala wprowadzenie do przedmiotowej uchwaty zadania

dotyczqcego: ,,Przebudowa stacj i uzdatniania wody w Sura'2u oraz rozbudowa
sieci wod.-kan. na terenie gminy Suraz wtaz z budowq, przydomowych
oczyszczalni Sciek6w - opracowanie dokumentacji aplikacyjnej na kwotg 50 tys.

zl. - Srodki wlasne.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty uwzglgdniaj4c powy2sze zadanie.

Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.8.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie udzielenia dotacji na

sfinansowanie prac konserwatorskich.
Wniosek na powyzsz1 dotacjg zloiryla Parafia Rzymskokatolicka p.w. BoZego

Ciala w Sura2u na kwotg 10.000 zl z przezrraczeniem na prace konserwatorskie,

$.: Rzelba oharza gl6wnego - Sw. Pawel, Rzelba oharza g)6wnego - 5w. Piotr,
Rzelba oltarza gl6wnego -Matka Boska.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaty uwzglgdniajqc powy2sze zadanie.

Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcmlk do protokolu.

Ad.9.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie sprzedulry nieruchomo6ci
zabudowanej poloZonej na terenie wsi Zawyki.
Pan Jaroszko zaproponowal , aby powylszq dzialkg z budynkiem po bylej szkole

w Zawykachpozostawi6 do dysporycji gminy.

Pani Przewodniczqca stwierdzila, i2 rozmowy w sprawie zasadnoSci sprzedairy

powylszej dzialki odbyty sig na spotkaniu obu komisji.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 ustalono, 2e Srodki finansowe uzyskane ze sprzedafi
bgd1 przeznaczole na remont budynku u2ytecmoSci publicznej w Zawykach.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 Pan Burmistrz mial do I czerwca przedstawi6

proporycjg rozbudowy budynku urytecznoSci publicznej. Do dnia dzisiejszego
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nie dostali6my 2adnej propozycji. Czy juz. znamy koszt wyceny dzialki po bylej
szkole?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 wycena zostala zlecona, natomiast na rozbudowg
budynku uZytecznoSci publicznej jest przygotowywany projekt decyzji
o warunkach zabudowy. Po zakoriczonym postgpowaniu bgdzie zr:.arny

ewentualny zakres prac w budynku.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na spotkaniu z mieszkaricani Zawyk ustalono, 2e

w przypadku, gdyby do I czerwca nie podjgto uchwaty o sprzeduiry dzialki, to
w6wczas Srodki z funduszu soleckiego bgd4przemaczone na wymiang posadzki
w budynku uZytecmoSci publicznej. Na chwilg obecnq wptyngta jedna oferta na
wylanie posadzki w powy2szym budynku, jednak cena ofertowa przekracza

Srodki zabezpieczone w funduszu soleckim.
Pani Przewodrucz4ca stwier&ila, i2 wol4 Rady jest aby sprzedai powyzsz4

nieruchomo66, a Srodki uzyskane ze sprzeduiry, przenraczyt, na remont lub

ewentualnie rozbudowg budynku u2ytecznoSci publicmej.
Pani Wyszkowska wnioskowala aby do powy2szej uchwaly przygotowa6

uzasadnienie uwzglgdniajqce pow6d sprze&uiry powy2szej dzialki i na co Gmina
przeznaczy Srodki ze sprzeduiry.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila,i2cenasprzedairy powyZszej dzialkimo2ebyt
wy2sza, niZ cena wykazana w operacie szacunkowym, to Pan Burmistrz
w uzgodnieniu z Rad4 podejmie decyzje o cenie wywolawczej zbycia.
Pan Jaroszko wnioskowal aby kwotg uzyskana ze sprzedairy nie wykazywai
w wolnych Srodkach bud2etu.
Wynik glosowania: 12 os6b za, 3 osoby sig wstrrymaly, przy 15 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cnik do protokolu.

Ad.10.
Zapozlrralno radnych z projektem uchwaly w sprawie wyrtZenia zgody na zawarcie

kolejnej umowy z dotychczasowym dzieriawcq, kt6rej przedmiotem jest ta sama

nieruchomo56.
Wynik glosowania: 14 os6b za, I osoba sig wstrzymala, przy 15 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcnrlk do protokolu.

4d.11.
Zapouraro radnych z projektem uchwaty w sprawie miany uchwaly Nr
X)(/122/21 Rady Miejskiej w SuraZu z dnia 27 stycznia 2021r. w sprawie

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie

zadania pod nazw4 ,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowa

drogi powiatowej Nr 1505 na odcinku Rynki-Sredziriskie (Gm. Sura2)"
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.
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Ad.l2.
Zapomaro radnych z projektem uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na

ustanowienie sfuZebnoSci przesylu na nieruchomoSci stanowi4cej wlasnoS6

gminy Sura:2.

Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcnik do protokolu.

Ad.l3.
Zapomano radnych z projektem uchwaly w sprawie prz$gcia projektu
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy Sura2

w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.14.
Zapoznaro radnych z projektem uchwaly w sprawie regulaminu udzielania
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczni6w zamieszkatych na

terenie Gminy Suraz.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznlk do protokolu.

Ad.16.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie Gminnego Programu
Wspierania Rodziny na lata 2021 -2023.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal cnik do protokolu.

Ad.17.
Przewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji - Pan Ignacy Karczewski
zapoznal radnych z projektem uchwaly wraz z uzasadnieniem w sprawie
rozpatrzenia petycji ( o poparcie Rz4du Tymczasowej Rady Stanu Narodu
Polskiego Spolecznego Komitetu Konstytucyjnego).
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznlk do protokolu.
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Ad.l5.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie wzoru wniosku o przyznanie
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa
rolnego.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcmik do protokolu.



Ad.l9.
Wprowadzono do porz4dku sesji wniosek zlo2ony przezOSP w Sura2u w sprawie
zajgcia stanowiska Rady Miejskiej w Surazu w sprawie zabezpieczenia $rodk6w
lrnansowych w budZecie gminy na 2022r. na zakup samochodu poZarniczego do
OSP.
Prezes OSP, Pan Grzegorz Klosko, stwierdzil, iZ na stanie OSP w Sura2u sq

bardzo stare samochody do akcji po2amiczych. W 2022r. OSP ma dui4 szansg

pozyskania samochodu z Paristwowej Strazy Po2arnej. Prezes wystqpil z proSb4

do Radnych o zabezpieczenie w budzecie gminy na2022r. kwoty 200 tys. zl. Ze
swojej strony zadeklarowal pozyskanie, r6wnieZ Srodk6w finansowych
zzewnqtrz.
Pani Przewodnicz4ca zarzEdzila glosowanie nad stanowiskiem Rady Miejskiej
w Sura2u w sprawie zabezpieczeniem powylszych Srodk6w finansowych
w bud2ecie gminy na2022r.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqczrik do protokolu.

4d.20.
Przyjgcie protokolu obrad z XXII sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Przyst4piono do glosowania protokolu:
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.2l.
Burmistrz Suraza, Pan Henryk tr apiriski, przedstawil informacjg z podjgtych
dzialafr mi gdzy se sj am i :

- udzial w telekonferencji Stowarryszenia Gmin Wiejskich Wojew6dawa
Podlaskiego w sprawie elektronicznego obiegu dokument6w w Urzgdach,
- spotkanie z Komendantem Komisariatu Policji w tr-apach w sprawie
bezpieczeristwa na terenie gminy Suraz (dotycz4ce w szczeg6lnoSci podpalefl),
- spotkanie z Dyrektorem Szk6l i Plac6wek OSwiatowo-Wychowawcrych
w SuraZu dotycz4ce arkusza organizacyjnego,
- roznowy z pracownikiem Nadzoru Budowlanego w Biatymstoku dotycz4ce
|wiczeli wojskowych ,,DRAGON 21" , kt6re odbywaty sig na terenie Doktorc,
jak r6wnie2 om6wiono sprawg wieiry w Doktorcach,
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Ad.l8.
Przewodnicz4cy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji - Pan Ignacy Karczewski
zapomal radnych z projektem uchwaly wraz z uzasadnieniem w sprawie
roryatrzenia petycji ( o wydanie opinii w sprawie przeprowadzenia
REFERENDUMLUDOWEGO).
Wynik glosowania: 13 os6b za, pfly 13 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznik do protokolu.



- spotkanie z wykonawcq remontu Swietlicy w Zimnochach,

- .o^o*u z Dyrektorem Powiatowego ZarzqduDr6g w sprawie remont6w dr6g

powiatowych na terenie gminy SuraZ,

- udzialw posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji,
- tdzialw Zarzqdzie SGGN,
- spotkanie w Starostwie Powiatowym dotycz4ce utworzenia klastra

energetycmego,
- spotkanie w lJrzgdzie Gminy Sokoly w sprawie utworzenia klastra

energetycmego,
- podpisanie aktu notarialnego na nabycie przez Gming nieruchomoSci po bylej

szkole w Zav"ykach, od Stowarzyszenia Nasze Zav'ryki,

- spotkanie z przedstawicielami Poczty Polskiej dotyczqce przedlthenia

dzier Zawy pomi e szczei,
- spotkanie z przedstawicielami Urzgdu Wojew6dzkiego, Wojsk Terytorialnych

i Nadzoru Budowlanego w Doktorcach dotycz4ce twiczei wojskowych

,,DRAGON 2I",
- udzial w zebraniu sprawozdawczo - wyborcrym OSP Suraz,

- tdzial w uroczysto6ciach z okazji Dnia Strazaka w Komendzie Miejskiej
Paristwowej Stra2y PoZamej w Biatymstoku,
- udzial w Zarz4dzie SGGN,
- podpisanie umowy ze Starost4 Powiatu w sprawie przekazania samochodu dla

OSP Suraz,
- podpisanie umowy w lJrzgdzie Marszalkowskim w sprawie otrzymania dotacji
z Programu Odnowa Wsi. Dotacja bgdzie przeznaczorua na zakup placu zabaw

w miej scowoSci Sredziriskie,
- udzial w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji ds. Gospodarki i Budzetu,
- :udzial w walnym posiedzeniu Stowarryszenia Gmin G6mej Narwi
i Stowarzyszenia N.A.R.E.W.-Narwiariska Akcj a Rozwoj u Ekonomicznego Wsi,

- spotkanie z Dyrektorem Zarzadzania Kryzysowego podsumowuj4ce 6wiczenia

wojskowe ,,DRAGON 21",
- spotkanie z przedstawicielem Urzgdu Marszalkowskiego w sprawie

dofinansowania rozbudowy sieci wod.-kan.,
- spotkanie z Zastgpcq Powiatowego Inspektora Sanitamego w Bialymstoku,

- udzialw urocrystoSci 30-lecia Samorzqdu Gminy TuroSf Ko5cielna,
- udzial w uroczysto6cj wprowadzenia relikwii (w. Floriana w Ko5ciele

Rzymskokatolickim pw. Swigtego Krzy 2a w l,apach na zaproszenie Komendanta

Wojew6dzkiego Paristwowej Strazy Pozarnej w Bialymstoku,
- zakohczono realizacig projektu grantowego wifi na terenie gminy SuraZ.

Ad.22.
Zapytaria i wolne wnioski.

t2



Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, czy Pani Dyrektor Zespolu Szk6l...
nie przewiduje w okresie wakacji remont6w w szkole, a kt6re wynikajqzzaleceh
pokontrolnych?
Stwierdzila radna, iZ co roku radni monitowali do Pana Burmistrza
o wyegzekwowanie podl4czenia nieruchomo$ci w Sura2u do sieci kanalizacyjnej.
Jednak na ul. Pilsudskiego, z prywatnej nieruchomo6ci, Scieki s4 odprowadzane
do ulicy. Zwr6cila sig radna z pytaniem, jak dfugo ta nieruchomoSd bgdzie jeszcze
niepodlqczona? Nadmienila radna, i2 buduj4c powyLsz4 sie6 nie sporz4dzono
inwentaryzaili dzialek do kt6rych wyprowadzono przykanaliki. DziS mieszkaricy
wymiguj4 sig z podl4czenia twierdz4c, 2e nie maj4 w swoich dzialkach
wyprowa&enia do sieci.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w chwili obecnej trwa naprawa placu zabaw na
terenie przedszkola. Innych potrzeb remontowych, Pani Dyrektor, nie zglosila.
Gmina na sw6j koszt bgdzie musiala wykona6 prrykanalik do nieruchomoSci
o kt6rej wspomniala radna. Niezbgdne jest przygotowanie projektu i uzgodnieri
z Powiatowym ZarzqdemDr6g, gdyZ jest to droga powiatowa.
Pan Karczewski zaproponowal wynaj4i kamerg i spr6bowa6 odnale26
ptzylqczenia do dzialki, gdyL na portalu intemetowym widnieje odej6cie do
dzialki.
Pani Przewodnicz4ca monitowala, aby plac zabaw w okresie wakacj i zostal
udostgpniony mieszkaricom gminy.
Prezes Stowarzyszenia Otwarte Drzwi, Pan Grzegorz Klosko, stwierdzil, iz czgi(
zabawek majdujqcych sig na placu zabaw na terenie przedszkola, powinna by6
caly czas dostgpna mieszkaricom, gdy| to byl jeden z warunk6w otrzymania
dofinansowania na ich budowg.
Pan Burmistrz stwierdztl, i2 plac zabaw w roku szkolnym byl udostgpniany
wyl1cznie dzieciom przedszkolnym i byla przeprowadzana codzienna
dezynfekcja w zwiqzku z COVID- 19. Po przeprowadzonej naprawie placzabaw
bgdzie og6lnodostgpny.

4d.23.
Sprawy r62ne.
Pani Przewodricz4ca zapoznala radnych z wnioskiem Pana Marka Jarosza
Dyrektora Miejsko Gminnego O6rodka Kultury w Sura'Zu w sprawie
przeksztalcenia Swietlicy Wiejskiej w Rynkach (bgdqcej obecnie fili4 MGOK) na
samodzieln4 Swietlicg Wiejsk4 oraz z wnioskiem Soltysa Rynek, Pana Pawla
Litwiriczuka, o przeksztalcenie Swietlicy Wiejskiej w plac6wkg rriezalehn4 od
Miejsko Gminnego OSrodka Kultury w SuraZu. Powy2sze wnioski stanowiq
zal1cznik do protokolu.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2powylszy sp6r zostal zakonczony, gdy7na
spotkaniu komisji radni zdecydowali przenie66 Swietlicg Wiejsk4 w Rynkach
z powrotem pod gming.
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Pani Dziemianiuk zaproponowala, aby we wszystkich Swietlicach wiejskich

gmina organizowala cyklicm e warsztaty I zajgcia dla mieszkaric6w.

Sohys Rynek podzigkowal Panu Burmistrzowi za doposaZenie Swietlicy

w Rynkach, korrystajqc z programu Odnowy Wsi' Sohys zai4dal oficjalnych
przeprosin ze strony Pana Dyrekto ra za oskatlanie go, i2 organizowal imprezy

w czasie trwania kwarantannY.

Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 powyasza sprawa powinna byla by6 rozpatrzona

przez Pana Burmistrza, a nie dzi6 przed kamerami. Skoro gmina przejmie

Swietlicg, to naleiry wyodrgbni6 Srodki finansowe w budZecie gminy, tak jak na

Dom Kultury. Przy projekcie bud2etu narok2022 naleiry zabezpiecry6 Srodki na

animatora prowadzqcego zajgcia w Swietlicach oraz la sprzqtanie budynk6w

Swietlic.
Pani Przewod nicz4ca zaproponowala przedyskutowanie propozycji radnego na

najbli2szym spotkaniu komisji, w obecno5ci wnioskodawc6w.

Pan Owczarczuk nvr6cil sig z pytaniem, czy na drodze powiatowej Zawyki,

Zawyki-Ferma chodnik bgdzie jedynie po jednej stronie?

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na powylszym odcinku przewidziany jest chodnik

po jednej stronie drogi.
Pan Woloszczyk stwierdzil, i2 sohys Rynek wykonal pracg zaUrz7d i Dyrektora

Domu Kultury, otwierajqc Swietlicg w Rynkach i udostgpniajqc sprzqt dla

lokalnej spolecznofci zakupiony za Srodki unijne.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ na takich samych zasadach pozostali sohysi otwieraj4

pozostale Swietlice wiejskie.
Sohys Zawyk, Pani Wilenta, zwr6ctla sig z pytaniem, czy Urz1d planuje sklada6

wniosek do programu usuwania foli rolniczych i innych odpad6w pochodz4cych

z dzialalno{ci rolniczej i kiedy? Stwierdzila, i2 nab6t wniosk6w jest do 15

wrze6nia tylko tyle, 2e jest to nab6r ciqgty i Srodki mog4 sig wyczerpa6. Warto

byloby zlo{6 wniosek wczeSniej.

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 gminaplanuje zlo2y6 wniosek w miesiqcu lipcu.

Sottys Koricowimy, Pani Anna Krukowska, zwricTla sig z pytaniem, kiedy bgdzie

wykonywany remont drogi w KoricowiZnie?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w lipcu/sierpniu bqdzie ogloszony kolejny nab6r

wniosk6w o dofinansowanie, w6wczas zlozymy ponownie wniosek na drogq

w Koricowilnie.
Zapoznano radnych z podaniem Pani Dyrektor Zespotu... w sprawie

prieznaczeniasrodk6w w bud2ecie na zakup traktorka/kosiarki do koszenia placu

szkoly i przedszkola.
Pani Przewod nicz4ca stwierdzila, i2 powyzszy temat byl juz omawiany i nie bylo

zgody radnych napowyZszy zakuP.
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Ad.24.
Zakohczenie obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Sura2u o godz. 1230 .

Przewodnicz4cy Rady Miej skiej

Rady ldieiskiei

Pani Agnieszka
ewodniczacY

Fiti pczuk-Zamojda

Agn 0
,r-

it

Protokolowala: S. Filipczuk
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SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 czewuca2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glos

Punkt
potzEdku

obrad

P miot glosowania Za Pzeciw Wstzymqqcy

1 P dku ob radIZYJQcte porzq 14 0 1

Kzysztof ibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita emianiuk ZA
Agn mojda ZA
Pawel Jaroszkt ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA

Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pankowski

Adam Sosnowski

Wieslaw Ma flan Woloszczyk WSTRZ
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

oddane:

ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOT GLOSOWANIA
z dnia 30 czetwca 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glosow: 15
Wymagana wiqkszos6: ,'>50%,, (Warto66: g)

Rezultat glosowania: przyjqto

Glosy oddane

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstzym uJqcy

2 roje
trzowi

P kt u S rawte dU zchwaly te en ap
B rmu S Su@2a uza nfa ta

11 2 2

bBi ulowicz
ZAMiroslaw Danilczuk

WSTRZulita Dziem ian iu k
ZAAgniesz Edyta Filipczuk a
ZAJaroszko

WSTRZlgn acy Karczewski
ZAAgnieszka Klosko
ZAMlodzi anowski
ZAowickawona
ZABogda- rczuk

PRZECIW
Pankowski

ZAAda m Sosnowski
ZA

rian WoloszczykWieslaw Ma
PRZECIW

ina WyszkowsHal
ZATeresa imnoch
ZA

1t1

wotum



SURAZ

PROTOKoL GLOSOWANIA
z dnia 30 czerwca 2021 t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

3 Projekt uchwaly w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania bud2etu Gminy Sura2 za
2O2Or.

12 1 2

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Dan k ZA
Julita Dziem tan iuk ZA
Agnieszka Filipczuk- mojda ZA
Pawe{ Jaroszko

lgnacy ki ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof ianowski ZA
lwona Nowicka

Bogdan Owczarczuk PRZECIW
Kzysztof Pankowski ZA
Adam nowski ZA
Wieslaw an Woloszczyk
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t'l

WSrRZ-

ZA

WSTRZ-



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 30 czenvca2O2l t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych g.los6w: 15
Wymagana wiekszosd: ">50%,, (WartoS6: 8)

Rezultat glosowania: przyjeto

Glosy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Przeciw strzymujEcy

4 w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistzowi Sura2a za
2020r.

Projekt uchwaly 't2 1 2

Krzysztof ibulowicz
ZAMiroslaw Dan ilczuk
ZAJulita Dziemianiuk
ZAAgnieszka yta Filipczuk- mojda
ZA

J
WSTRZ

lgnacy Karczewski
ZA

Agnieszka Klosko
ZAKzysztof Mlodzia nowski
ZAlwona Nowicka
ZABogdan

PRZECIW
Kzysztof Parikowski

Adam Sosnowski
ZA

an WoloszczykWieslaw Mari
WSTRZ

Wyszkowska
ZA

Teresa Zimnoch
ZA

111

ZA



SURAZ

PROTOK6I- GLOSOWANIA
z dnia 30 czewca 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glos

Punkt
potzEdku

obrad

Pzed miot glosowanta Za Przeciw WstzymujEcy

Projekt uchwaly w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2021r.

't4 0

Bibulowicz ZA
ukMrroslaw Dan I ZA

uJ ita Dzie uk ZA
nieszka Edyta Filipczuk ojda ZA

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka ko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Paikowski BRAK GI-OSU
Adam Sosnowski ZA

rian WoloszczykWieslaw ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa noch ZA

1t1

oddane:

5 0



SURAZ

PROTOKoL GLOSOWANIA
zdnia 30 czeNvca2O2l r.

Rezultat glosowania: przyjgto

oddane

Punkt
pozqdku

obrad

miot glosowania Za Pzeciw stzymujEcy

6 Projekt uchwaty w sprawie udzielenia
dotacji na sfinansowanie prac
konsenivatorskich.

't4

KzysAof Bibulowicz
ZA

Miroslaw Danilczuk
ZA

Julita m an ku
ZA

Agnieszka Edyta ilipczuk ojda ZA
Pawel Jaroszko

ZA
gnacy Karczewski

ZA
Agniesz Klos ko

ZA
Ktzyszlol Mlod zianowski

ZA
lwona Nowicka

ZA
Bogd an Owczarczuk

ZA
PaikowskiK

DRZEMKA
Adam Sosnowski

ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk

ZA
ina WyszkowskaHal

ZA
Teresa Zimnoch

ZA

1t1

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

0 0



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 czeNvca2021 r.

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstzymujqcy

7 Projekt uchwaly w sprawie s1zeda?y
n ieruchomoSci zabudowanej polozonej
na terenie wsi Zawyki.

12 0 3

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk WSTRZ

u Ita emianiuk ZA
n Edyta Filipczu mojda ZA

Pawel Jaroszko WSTRZ
lgnacy ki ZA
Agniesz Klosko ZA

Mlodzianowskl ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk WSTRZ
Kzysztof n ki ZA
Adam Sosnows I ZA

Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15



SURAZ

PROTOKOI. GLOSOWANIA
z dnia 30 czewvca 202,1 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: prryjqto
Glos oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Pzeciw stzymuiEcy

B

zgody na zawarci
dotychczasowym
przedmiotem jest
nieruchomo66.

roJ

eJ eJ

dzie

P e ukt c crawr ta2e nhwaly sp awy
e ko n mu o zvvy

kt6rerzawcq
ta S ma a

14 0

Kzy Eibulowicz
ZA

Miroslaw nilczuk
ZA

Ju iukDziem an
ZA

Agnieszka Edyta Filipczuk moida ZA
Pawe{ Jaroszko

ZA
gnacy Karczewski

ZA
Agnieszka Klosko

ZAKzysztof Mlodzi anowski
ZA

lwona Nowicta
ZA

Bogdan arczuk WSTRZ
Parikowski

ZA
Adam Sosnowski

ZA
rian WoloszczykWieslaw Ma

ZA
ina WyszkowskaHal

ZA
Teresa Zimnoch

ZA

1t1

1



SURAZ

PROTOKOI. GLOSOWANIA
z dnia 30 czerwca 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Punkt
porzqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Przeciw Wstzymujqry

o Projekt uchwaly w sprawie zmiany
uchwaly Nr ){X1122121 Rady Miejskiej w
Sura2u z dnia 27 stycznia 2021r. w
sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Bialostockiemu na
dofi nansowanie zadania pod
nazwq,,Opracowanie dokumentacji
projektowej na: Pzebudowa drogi
powiatowej Nr 1505 na odcinku Rynki-
Sredziriskie (Gm. Sura2)"

15 0 0

Ktzysztof Bibulowicz ZA
iroslaw Danilczuk ZA

Julita Dziemtantu ZA
Agn Edyta Filipczuk- mojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klos ZA
Kzysztof kianows ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA

Pankowski ZA
Adam ! ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

'1 1

Rezultat glosowania: Przyjgto
oddane:



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 czerwca2O2l r.

Rezultat glosowania: przyjeto

Glosy oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw Wstrzymu.iact

10 sprawie wtazenia
ienie slu2ebnoSci

przesylu na n
wlasnos6 gmi

ieruchmoSci stanowiAcej
ny Suraz.

Projekt
zgody n

uchwaly w
a ustanow

15 0 0

Krzysztof Bibulowicz
ZA

iroslaw nilczu
ZA

ulita Dziemianiuk
ZA

Edyta Filipczuk. mojdaAgnieszka
ZA

Pawel Jaroszko
ZAgnacy Karczewski
ZA

nieszka ko
ZA

ianowski

lwona Nowicka
ZA

Bogdan rczu k
ZA

Pankowski
ZA

Adam nowski
ZA

arian WoloszczykWieslaw M
ZA

ina Wyszkowska
ZA

Teresa Zimnoch
ZA

1t1

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych g.los6w: .t 5

ZA



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 30 czevvca 2021 t.

Glosowanle jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych g{os6w: ,15

Rezultat glosowania: PrzyjQto

oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

11 Projekt uchwaty w sprawie regulaminu
udzielania pomocy materialnej o
charakterze socjalnym dla uczni6w
zamieszkalych na terenie Gminy Sura2

15 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Dan I lczuk ZA
Julita Dztemtantu k ZA

nieszka Edyta oJuk ZA
Pawei Jaroszkt ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agn Klosko ZA

owskiKrzysztof ZA
lwona Nowicka ZA

dan Owczarczu ZA
Pankows ZA

Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Ha ina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

0



SURAZ

PROTOKOT- GLOSOWANIA
z dnia 30 czevvca 2021 r.

Glosowanie javyne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

G.losy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw strzymujqcy

12

wniosku o przyznanie dodatku
mieszkanioweg
dochodach gos

o oraz wzoru d
podarstwa roln

eklaracji o
ego.

Projekt uchwaly w sprawie wzoru 15 0 0

Kzysztof Bibulowici
ZAMiroslaw Danilczuk
ZAJulita mianiuk
ZAyta Filipczuk ojdanieszka Ed
ZAawel Jaroszko
ZAlgnacy Karczewski
ZAAgnieszka Klosko
ZAK Mlodzianowski
ZAlwona Nowicka
ZABogdan Owczarczuk
ZAKzysztof P k
ZAAdam ki
ZA

arian WoloszczykWieslaw M
ZAHallna kowska
ZATeres a Zimnoch
ZA

1t'l

Rezuhat glosowania: przyjqto



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
zdnia 30 czeNvca2O2l r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
porzqdku

obrad

Peed miot glosowania Za Przeciw Wstrzymujqcy

13 P kt chwalyroje u sp ra Gwre m nnego
Programu W
2021-2023.

Sp teranta RodzI ny na ata
15 0

B ZA
Iroslaw Dant lczu ZA

Julita Dziemianiuk ZA
nieszka Edyta Filipczu mojda ZA

Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA

Klos ko ZA
Kzysztof Mlodzianows ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan rczu k ZA
Kzysztof aikowski ZA
Adam owski ZA
Wies.law Marian ZA
Halina Wyszkowsk-
eresa Zimnoch ZA

1t1

0

ZA



SURAZ

PROTOKOT- GT.OSOWANIA
z dnia 30 czerwca2O2l t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do g.losowania: .15

Liczba oddanych glos6w: i4

Glosy oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw strzymujEcy

15 w sprawie rozpatrzenia

1erycjr^(o 
poparcie Rzqdu Tymczasowej

Rady Stanu Narodu polskiego
Spolecznego Komitetu
Konstytucyjnego).

Projekt uchwaly 14 0 0

Bibulowicz
ZA

iroslaw DanilczukM
ZA

Julita emraniu
ZA

Agnieszka Filipczuk mojda ZA
Pawel Jaroszko

ZA
gnacy Karczewski

ZA
Agniesz a Klosko

ZA
sztof Mlodzianows

ZA
lwona NOwlcka

ZA
Bogdan Owczarczuk

BRAK GLOSU
Kzysztof Pan ki ZA
Adam nows

ZA
rian WoloszczykWieslaw Ma

ZA
Halina Wyszkowska

ZA
Teresa Zimnoch

ZA

1t1

Rezultat glosowania: przyjqto



PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 30 czeNvca 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 13

Rezultat glosowania: Przyjqto
oddane

Punkt
porzqdku

obrad

zedmiot glosowanlaP Za Pzeciw WstrzymujEcy

14 Projekt uchwad w sprawie rozpatrzenia
petycji (REFERENDUM LUDOWE )

13 0 0

Bibulowicz ZA
DanilczuMi

Julita Dziem ran ru ZA
dyta Filipczuk mojdanieszka E ZA

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agn Klosko ZA

Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan rczuk ZA

Pa ki ZA
Adam nowski

Wiestaw Marian Woloszczyk BRAK GLOSU
Halina ka ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

SURAZ

ZA

BRAK GLO-SU-



PROTOKOT- GLOSOWANIA
z dnia 30 czeNvca2021 t.

Rezultat glosowania: Prryjgto
Glos

Punkt
porzqdku

obrad

zedmiot glosowaniaP Za Pzeciw Wshzymujqcy

16 P
R

tzyjecie protokolu obtad z XXll seqi
ady Miejskiej w Sura2u.

't4 0 0

Bibulowicz
ZA

Miroslaw nilczu ZA
Julita Dz rem ianiuk ZA
Agnieszka Edyta lipczuk ojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka ko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona NowiCka

ZA
Bogdan atczuk ZA

Palrkowski ZA
Adam Sosnowski ZA

arian WoloszczykWieslaw BRAK GI-OSU
Halina kowska ZA
eresa Zimnoch ZA

1t1

SURAZ

G.losowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glos6w: 14

oddane:



SURAZ

PROTOKOL C+OSOWANIA
z dnia 30 czeutca 2021 r.

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glos

Pu nkt
porzadku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujqcy

Projekt uchwaly w sprawie pr4jqcia
projektu regulaminu dostarczania wody i
odprowadzania Sciek6w na terenie
Gminy Sura2 w celu pzekazania go do
zaopiniowania organowi regulacyjnemu.

15 0 0

Kzysztof Bibulowict ZA
Miroslaw I czuk ZA

niukJ ulita em ZA
Agnieszka Edyta Filipczu mojda

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy rczewski ZA

ZA
owski

sko
Krzysztol

Agniesz

ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Ovyczarczuk ZA

aikowski ZA
Adam Sosn ZA
Wieslaw Marian szczyk ZA
Halina Wyszkows a ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

oddane:

17

ZA



SURAZ

PROTOKOL GTOSOWANIA
z dnia 30 czevca 2021 t.

Glosovyanie ,iawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glos oddane

Punkt
porzadku

obrad

Pzed miot gbsowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

'18

sprawie zabezpieczenia 6 rod k6w
finansowych w bud2ecie gminy na
2022r.

Stanowisko RadyM iejskiej w Surazu w 14

Bibulowicz
ZA

Mi nilczu ZA
rta DziemianiukJul

ZA
yta F ipczuknieszka oJda ZA

Pawel J
ZA

lgnacy
ZA

Agniesz losko ZA
Kzy ianowski ZA
lwona Nowicka

ZA
Eogdan Owczarczuk

ZA
nk ZA

Sosnowski
ZA

an WoloszczykWieslaw
BRAK GLOSU

Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

0 0
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Suraz. dnia 30 czerwca 2021 r.

Pawel Litwiriczuk
Sottys Ryrek

WNIOSEK

Zwracam sig z pro5b4 o przeksaalcenie Swietlicy Mejskiej w Rynkach w plac6wkg
niezale2n4 od Miejsko-Gminnego O6rodka Kultury w Surazu.

W chwili obecnej sprawujg funkcjg sohysa oraz opiekuna Swietlicy w Rynkach. Do moich zadari
ntriqzanych z budynkiem Swietlicy wiejskiej nale2y m.in. dbanie o mienie, otwiEranie
i zamykanie obiektu, dbanie o porz4dek wewn4trz i na zewnqtrz budynku. Dokladam wszelkich starari, by
nasza Swietlica byla miejscem przezrmLczonyfi do spgdzania czasu wolnego, rekeacji i integracji lokalnej
spoleczno6ci. Mieszkaricy Rynek chgtnie spotykaj4 sig w Swietlicy ikorzystajq ze sprzgtu sportowego. Duz4
populamoSci4 ciesry sig zwlaszczz stol ping-pongowy. Mieszkancy maj4 r6wnie2 mo2liwoS6 odplatnego
wynajgcia Swietlicy na r62nego rodzaju uroczystodci, m.in. na komunie, stypy, wesela, urodziny itp.

Swietlica jest otwierana i zamykana stosownie do potrzeb lokalnego Srodowiska. Staram sig, Zeby
Swietlica slu2yla mieszkaricom Rynek i byla og6lnodostgpna. Jako soltys ijednoczednie opiekun Swietlicy
jestem blisko mieszkafc6w, zawsze slu2g radq ipomoc4-

W chwili obecnej Swietlica Wiejska w Rynkach podlega pod Miejsko-Gminny O5rodek Kultury
w Sura2u, kt6rego dyrektorem jest Pan Marek Jarosz. Wsp6lpraca z P. Dyrektorem nie uklada sig dobrze.
Zglaszane usterki i awarie w Swietlicy nie s4 usuwane, a wielokotne monir_v" nie prr).nosz4 efektu. Od
pocz4tku sprawowania przeze mnie funkcji soltys4 Dyrektor MGOK nie zorganizowal w naszej Swietlicy,
cryli podleglej mu plac6wce iadnych zajg| kulinamych, a4ystycmych, rgkodzielniczych, muzycznych itp.
Wszystkie dochody z wynajmu Swietlicy zasilaly budzet MGOK. Pan Jarosz nie przeprowadzal w naszej
Swietlicy zadnych, nawet drobnych remont6w, nie ponosil 2adnych kosa6w nti4zanych z zakupem mebli czy
tez wyposaZenia do podleglej mu Swietlicy.

Wedlug posiadanej przeze mnie wiedzy, Dyrektor MGOK wnioskowal do Rady Miejskiej w Surazu o
odebranie mi kluczy do naszej Swietlicy. Mieszkaricy obawiajq sig, zejezeli tak siE stanie to nasza Swietlica
bgdzie zamknigta i niedostgpna dla mieszkaric6w. Ja r6wnie2 podzielam te obaw1.

Chcialbym sie r6wnie2 odnieSd do nieprawdziwych informacj i dot. organizowania zzjj,6 w Swietlicy
w czasie narodowej kwarantanny. Nic takiego nie mialo miejsca. W tym czasie nie byly organizowane 2adne
masowe imprezy towarzyskie. W po2niejsrym okresie, mieszkaricy korzystali ze sprzgtu sportowego
z zachowaniem re2imu sanitamego, czyli zgodnie z zaleceniami Ministra Zdrowia.

W zwiqzku z brakiem porozumienia i niechgci4 Dyrektora MGOK do mojej osoby, zwracam sig
z pro6bq o rozwa2enie mo2liwoSci przeksaalcenia Swietlicy Wiejskiej w Rynkach w niezale2n4 od MGOK
plac6wkg, podlegl4 bezpo(rednio Burmistrzowi Sura2.

sor,T$t

W$ IYNE

Z powazaniem

ro 06 - i,r

l*r,rar*o.U.*.

qn ra

NI
Rada Miejska w Suraiu

:-i !(

Dyrektor O3rodka Kultury zarzuca mi r6wnie2 wysokie koszty za pob6r energii elektrycznej.
Chcialbym wspomnied, ze w tym roku mieli5my mroinq zimg iz uwagi na zastosowanie w (wietlicy
nieekonomicznego ogrzewania elektrycznego, nale2lo spodziewa6 sig zwigkszonych wydatk6w w tym
zakresie. Ponadto, z uwagi na duZe mrozy ogrzewanie elektrycme musialo by6 wl4czone, aby zapobiec
uszkodzeniu instalacji wod-kan. Koszty usunigcia ewentualnych awarii w postaci rozsadzonych rur, bylyby
znacznie wyLsze ni2 koszty zu2ytej energii elektrycmej.
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Wniosek

Skladam wniosek o przeksztalcenie "Swietlicy Wiejskiej w Rynkach,, bgdqcej obecnie

na podstawie uchwaly Nr XLU2017/10 Rady Miejskiej w Sura2u z dnia 26 lutego 2010r. frli4

Miejsko-Gminnego OSrodka Kultury w SuraZu na samodzielnq "Swietlica Wiejsk4,'

nie zau4dzanq pr zez MG OK.

Obecna sytuacja uniemo2liwia mi bezpodredniq kontrolg nad "Swietlic4 Wiejsk4

w Rynkach" oraz dzialalnodci4 w niej prowa&on4. Posiadaczem kluczy do Swietlicy

Wiejskiej w R),nkach jest Pan Sohys wsi Rynki, kt6ry nie jest pracownikiem MGOK w

Sura2u i nie posiada 2adnych uprawnieri do prowadzenia zajgi w Domu Kultury, a czyru to na

wlasnq rgkg, nie bacz4c na zakaz dzialahoSci OSrodk6w Kultury w calym kaju objgtym

narodow4 kwarantann4. Jako dyrektor Miejsko- Gminnego osrodka Kultury w Sura2u jestem

ftzycznte odpowiedzialny za dzialalno{4 jak i a mienie filii w Rynkach. Moim

obowipkiem, jest r6wnie2 przestrzeganie bud2etu finansowego instyucji mi powierzonych.

Na podstawie faktur (zalQcznik nr 1, 2, 3.) za pob6r energii elektrycznej wynika, ze budzetu

przeznaczoty na ten cel zostal zJ,acznie przekroczony. w roku minionym 2020 wydatki

poniesione na zakup energii elektrycmej w "Swietlicy Wiejskiej w Rynkach', za pierwszy

kwartal wyniosly 1.016,4921, gdy dla por6wnania za ten sam kwartal roku 2021 wynosi

4.424,37 zl. Taka sytuacja zmusza maie do wydatk6w nieprzewidzianych w budZecie na rok

2021 obciqzajqc jednostkg macierzyst4 Miejsko-Gminnego Osrodka Kultury w Sura2u.
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